
Vigília Veľkej noci. 

Vstal, niet ho tu!.  

 

Každý človek chce byť veľkým realistom. Chceme mať realistické názory, chovanie, 

postoje... chceme žiť reálne. Ak o niekom povieme že nie je realista, je to sním zlé. Naša reč 

chce byť vecná, triezva, presná, chce sa držať faktov. Človek vo svojej duši často sníval 

o novom svete, vnímal svoj život ako možnosť k niečomu úplne novému. Sníval o pravde, 

dobre a kráse. Je to však iba sen? Sú naozaj pravda, dobro, krása, iba z vysnívanej krajiny? 

Nie je to skôr naopak? Nie sú práve tieto hodnoty základom celej skutočnosti a reality? Nie sú 

práve oni tou skutočnosťou, pred ktorou sa nakoniec skloní celý svet? 

           

Nie je ľahké vydať sa za týmito hodnotami; za pravdou, dobrom a krásou. Veľmi mocne ich 

tušíme, no nevieme presne kde bývajú, ako vyzerajú. Vydať sa za nimi, to si vyžaduje 

odvahu. Je to aj veľké riziko. Mnohí, ktorí sa na túto cestu vydali, ostali veľmi dlho v pamäti 

ľudí.  

 

Jedným z nich bol Abrahám. Bol to človek majetný, dobre zabezpečený. Toto všetko zanechal 

a vydal sa za Božím prísľubom nového, plnšieho života. Stal sa symbolom viery a praotcom 

všetkých veriacich. 

 

Aj my, kresťania, sme jeho potomkovia vo viere. Ani nám mnoho ráz nevie byť zem 

domovom, ani my sa nevieme uspokojiť stým, čo máme, nech by to bolo čokoľvek; 

bohatstvo, či moc celej zeme. 

           

My sme sa vydali za Ježišom Kristom do kráľovstva Božieho, do kráľovstva dobra a lásky. Je 

toto a takéto kráľovstvo realitou, alebo snom? 

 

Nemôžeme naň ukázať prstom a povedať, tam je. Nemôžeme ho nájsť na mape. Nemôžeme 

o ňom hovoriť exaktnou rečou, o jeho rozmeroch, o jeho zákonoch, či dejinách. Zostáva 

ukryté našim očiam a jeho reč neznie v našich ušiach. 

 

Vnímame ho v srdci, v duši, vo svojom svedomí. Jeho hlas sa nám prihovára tam, kde sa my, 

ľudia, stávame ľuďmi, v tom tajomnom vnútri, ktoré nevie nájsť chirurg, ale veľmi dobre ho 

vníma dieťa vo svojej úprimnosti, či starec vo svojej múdrosti. Tam, kde my, ľudia, stojíme 

pred Bohom, v ľudskej duši. 

           

Ten hlas znie v našom reálnom svete pre ľudí, ktorí ho vnímajú a chcú ho aj dosvedčiť 

životom. Toto kráľovstvo Božie nemôže existovať bez nás, ľudí. Je tu len vtedy, keď máme 

odvahu ísť za ním, ísť za jeho hlasom, pravdou, dobrom a láskou. 

           

Aj my sa bojíme a zdráhame ísť za ním tak, ako sa zdráhali všetci pred nami. Dnes nie je 

ľahké ísť za ním. Svet aj teraz stojí proti pravde, dobru, človekovi a ozajstnej láske. 

 

Ježiš Kristus vstáva zmŕtvych a jeho tichý, Boží hlas sa stáva realitou pre všetkých. Nech je aj 

táto chvíľa dnešnej „Noci zmŕtvychvstania“ pre nás všetkých povzbudením, posilnením vo 

viere a potechou. Boh je s nami, nenechal svojho syna, Ježiša Krista, v smrti, ale vzkriesil ho 

k životu.  

 

Dnes možno viac rozumieme, že Boží svet, svet pravdy, dobra a lásky zvíťazil a veríme, že 

bude existovať v srdciach a životoch mnohých ľudí... pokojnú Veľkú noc! 



 


